



ກອງປະຊຸມທະວິພາຄີ ແລະ ການແລກປ່ຽນວິຊາການ, ກິລາ ແລະ ວັດທະນະທຳ ປະຈຳປີ 2022 ລະຫວ່າງ ທຫລ ແລະ ທຫວ



ໃນຕອນເຊົ້າ, ວັນທີ 29 ສິງຫາ 2022 ທີ່ແຂວງ ກວາງບິ່ງ, ສສ, ຫວຽດນາມ, ຄະນະນຳຂັ້ນສູງຂອງ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໄດ້ເດີນທາງໄປເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມທະວິພາຄີ ປະຈຳປີ 2022 ລະຫວ່າງ ທຫລ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ໂດຍການເປັນເຈົ້າພາບຂອງ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ຊຶ່ງຝ່າຍ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ຕາງໜ້າໂດຍ ທ່ານ ບຸນເຫຼືອ ສິນໄຊວິຣະວິງ, ຜູ້ວ່າການ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ຝ່າຍ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ຕາງໜ້າ ໂດຍ ທ່ານ ນ. ຫງວຽນ ທິ ຊິງ, ຜູ້ວ່າການ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະຈາກກົມກ່ຽວຂ້ອງຂອງສອງ ທະນາຄານກາງ ໄດ້ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມ.



ກອງປະຊຸມທະວິພາຄີ ລະຫວ່າງ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ປະຈຳປີ 2022 ແມ່ນຈັດຂຶ້ນເພື່ອເປັນເວທີໃນການປຶກສາຫາລືແລກປ່ຽນຄຳຄິດເຫັນ ກ່ຽວກັບສະພາບເສດຖະກິດມະຫາພາກ, ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ສະຫຼຸບຕີລາຄາໜາກຜົນການຮ່ວມມືຂອງສອງທະນາຄານກາງ ໃນວຽກງານຂະແໜງການ ທະນາຄານ-ເງິນຕາ ລະຫວ່າງສອງທະນາຄານກາງ ໄລຍະໜຶ່ງປີຜ່ານມາ ແລະ ກຳນົດທິດທາງແຜນການຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ.

ໃນວາລະກອງປະຊຸມທະວີພາຄີ ປະຈຳປີ 2022 ຄັ້ງນີ້, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ໄດ້ລົງເລິກປຶກສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນຮ່ວມກັນໃນຫຼາຍບັນຫາສຳຄັນຕົ້ນຕໍ ຄື: ບັນຫາສະພາບເສດຖະກິດມະຫາພາກ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ, ການກຳນົດອັດຕາແລກປ່ຽນ ລວມເຖິງການປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບບັນດາມາດຕະການຕ່າງໆ ເພື່ອແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ເງິນຕາ ທີ່ ສປປ ລາວ ກຳລັງປະເຊີນໜ້າປັດຈຸບັນ. ພ້ອມນີ້, ທັງສອງຝ່າຍກໍ່ໄດ້ເປັນເອກະພາບກັນຕໍ່ທິດທາງການຮ່ວມມືສອງຝ່າຍລະຫວ່າງສອງທະນາຄານກາງ ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ບັນຫາອື່ນໆ ທີ່ທັງສອງຝ່າຍສົນໃຈຮ່ວມກັນ ເຊັ່ນ: ຕໍ່ອາຍຸແຜນງານ ❶ ໂຄງການກວດສຸຂະພາບປະຈຳປີ (2022-2026) ໃຫ້ແກ່ການນຳທຫລ ຂຶ້ນຫົວໜ້າກົມຂຶ້ນໄປ ພາຍໃຕ້ທຶນການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງ ທຫວ ແລະ ❷ ໂຄງການທຶນການສຶກສາໃນໄລຍະ 05 ປີ ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2022-2026; ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການທ່ອງທ່ຽວຢ່ຽມຢາມ ສປປ ລາວ ຂອງການນຳ ທຫວ ພາຍໃຕ້ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງ ທຫລ; ຊຸກຍູ້ການລົງນາມ ບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືດ້ານການຊຳລະເງິນ ແລະ ນະວັດຕະກຳທາງການເງິນ ລະຫວ່າງ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ໃນໂອກາດການພົບປະຂັ້ນລັດຖະບານສອງປະເທດ ສປປ ລາວ-ສສ.ຫວຽດນາມ ຢ່າງເປັນທາງການໃນທ້າຍປີ 2022. ນອກນີ້, ໃນວາລະໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທັງສອງຝ່າຍໄດ້ມີການຮັບຝັງການລາຍງານສະພາບການດຳເນີນທຸລະກິດຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ ສສ. ຫວຽດນາມ ທີ່ມາດຳເນີນເສດຖະກິດຢູ່ ສປປ. ລາວ.

ຄຽງຄູ່ກັບກອງປະຊຸມທະວີພາຄີດັ່ງກ່າວ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງລັດ ຫວຽດນາມ ໄດ້ຮ່ວມກັນຈັດກິດຈະກຳແລກປ່ຽນທາງດ້ານວິຊາການ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ກິລາມິດຕະພາບ ຄັ້ງທີ IX ປະຈຳປີ 2022 ຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງວັນທີ 27-28 ສິງຫາ 2022 ທີ່ແຂວງ ກວາງບິ່ງ, ສສ. ຫວຽດນາມ ເພື່ອຈຸດປະສົງໃນເພີ່ມທະວີສາຍພົວພັນອັນສະໜິດແໜ້ນຂອງຄະນະພັກ, ຄະນະນຳ ແລະ ພະນັກງານຂອງສອງທະນາຄານກາງ ໃຫ້ມີຄວາມສະໜິດສະໜົມ ແລະ ແໜ້ນແຜ່ນຫຼາຍຍິ່ງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ແລະ ນັບມື້ນັບເພີ່ມຜູນຂຶ້ນຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ.

ຜົນສຳເລັດຂອງກອງປະຊຸມທະວີພາຄີ ແລະ ການເຂົ້າຮ່ວມງານແລກປ່ຽນທາງດ້ານວິຊາການ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ກິລາມິດຕະພາບ ຄັ້ງທີ IX ປະຈຳປີ 2022 ທີ່ແຂວງ ກວາງບິ່ງ, ສສ. ຫວຽດນາມ ຄັ້ງນີ້ ຖືເປັນຂົນໜ້າສຳຄັນໃນການເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນຮ່ວມມືຂອງສອງປະເທດ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະກໍ່ຄື ສອງທະນາຄານກາງ ໃຫ້ນັບມື້ນັບເພີ່ມທະວີຄວາມສະໜິດແໜ້ນ, ເພີ່ມຜູນຄຸນສ້າງສາຍພົວພັນມິດຕະພາບທີ່ເປັນມູນເຊື້ອ, ຄວາມສາມັກຄີພິເສດ ແລະ ການຮ່ວມມືຮອບດ້ານລະຫວ່າງສອງຊາດ ລາວ-ຫວຽດນາມ ພ້ອມທັງເປັນການສະເຫຼີມສະຫຼອງປີສາມັກຄີພິເສດຫວ່າງສອງຊາດ ລາວ-ຫວຽດນາມ ປີ 2022 ແລະ ເປັນການສະເຫຼີມສະຫຼອງວັນປະຫວັດສາດແຫ່ງການພົວພັນຮ່ວມມືຂອງສອງຊາດ ລາວ-ຫວຽດນາມ ຄື: ວັນເຊັນສິນທິສັນຍາມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ຄົບຮອບ 45 ປີ (18 ກໍລະກົດ 1977-18 ກໍລະກົດ 2022) ແລະ ວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນກາທູດ ຄົບຮອບ 60 ປີ (05 ກັນຍາ 1962-05 ກັນຍາ 2022).

ເສດຖະກິດຈະເຂັ້ມແຂງ ຖ້າປວງຊົນຮ່ວມແຮງນຳໃຊ້ເງິນກີບ

